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КАЖДЫЙ ДЕСЯТЫЙ
ЛИТР МОЛОКА

ВЫСОСАН ИЗ ПАЛЬЦА
Откровенным очковтирательством занимаются

некоторые руководители сельхозпредприятий. Помимо
приписок, сотрудники Комитета госконтроля и
прокуратуры выявили в Гомельской и Могилевской
областях и «вредительскую» бесхозяйственность.

Как сообщает пресс-служба КГК, в ряде
сельхозорганизаций Гомельской области установлены факты
приписок объемов производства и реализации
сельскохозяйственной продукции, в частности, значительные
завышения объемов валового надоя молока. В среднем
приписки составили до 10% от общего объема
произведенного молока. Проще говоря, каждый десятый литр
продукта не из коровьего вымя вышел, а был высосан из
пальца.

Например, в КСУП «Ельск» проверяющие выявили,
что 217 несуществующих телят только за один месяц
«выпили» более 30 тонн цельного молока. Всего за 2013 год
в КСУП «Ельск» приписки валового производства молока
составили более 400 тонн. За несуществующий объем
надоенного молока работникам сельхозорганизации была
начислена заработная плата в сумме 62 млн. рублей. Кроме
того, в ходе проверки КСУП «Ельск» установлены приписки
привесов крупного рогатого скота на более чем 25 тонн.

Не менее масштабные приписки установлены и в
других сельхозорганизациях. В КСУП «Березнянский»
Калинковичского района приписки объемов валового надоя
молока за 2013 год составили 328 тонн, ОАО «Моисеевка»
Октябрьского района — 62 тонны. Кроме того, в ОАО

(Продолжение на 4-ой стр.)

Прысуд Піліпцу:
пяць гадоў пазбаўлення

волі з канфіскацыяй

Чыноўніка прызналі вінаватым у злоўжываньні
ўладай і службовымі паўнамоцтвамі. На пяць гадоў калёніі
ўзмоцненага рэжыму асудзілі і былога дырэктара
ўпраўленьня капітальнага будаўніцтва Гомеля Ігара
Адарчанку. Паводле судовага выраку, ён спрыяў Піліпцу ў
злоўжываньні ўладай і службовымі паўнамоцтвамі.
Асуджаныя праходзілі па крымінальнай справе, распачатай
па фактах незаконнага разьмеркаваньня кватэраў у Гомелі.
Сваёй віны былыя службоўцы не прызналі.

Ігара Адарчанку ўзялі пад варту ў залі суду. У часе
судовага сьледзтва ён быў пад хатнім арыштам у Гомелі.
Віктар Піліпец у зьняволеньні ўтрымліваўся ад 2012 году.
У залі суду ён сядзеў на закратаванай лаве падсудных.

«Былы старшыня Гомельскага гарвыканкаму
Піліпец прызнаны вінаватым у злоўжываньні ўладай і
службовымі паўнамоцтвамі падчас рэалізацыі 24
кватэраў, — казаў журналістам дзяржаўны абвінаваўца
Дзяніс Кічыгін. — Яму прызначана пяць гадоў
пазбаўленьня волі з канфіскацыяй маёмасьці з
пазбаўленьнем права займаць пасады, зьвязаныя з
адміністрацыйна-разьмеркавальнай і адміністрацыйнай
дзейнасьцю тэрмінам на пяць гадоў».

Паводле Дзяніса Кічыгіна, асуджаныя не нанесьлі
матэрыяльных стратаў дзяржаве: «Прычыненая толькі
шкода правам і законным інтарэсам грамадзян. А таксама
дзяржаўным і грамадзкім інтарэсам» , — заявіў
журналістам супрацоўнік абласной пракуратуры. Дзяніс
Кічыгін таксама заявіў, што незаконна разьмеркаваныя
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ЦИФРЫ  НОМЕРА. ЦИФРЫ  НОМЕРА. ЦИФРЫ  НОМЕРА.

Более 100 долларов составило в
2013 г. среднедушевое потребление
лекарственных средств в Беларуси.

ДАЛЬНЕЙШИЙ РОСТ ЦЕН НА ЛЕКАРСТВА ПОСТАВИТ БЕЛОРУСОВ НА ГРАНЬ ВЫЖИВАНИЯ.

Виктор Листопадов, “Завтра твоей страны”

Государство боится потерять рынок

Потребление чистого алкоголя в Беларуси
приближается к 14 литрам на душу населения. Согласно
данным обследования домашних хозяйств по оценке
положения детей и женщин в Беларуси, в течение одного или
нескольких дней за месяц, предшествовавший проведению
исследования, опрошенные выпили хотя бы одну порцию
алкоголя. Среди молодых людей за этот период как минимум
одну порцию алкоголя выпили 43% женщин и 55% мужчин.
Только 16 женщин и 17 мужчин из 100 в возрасте 15 лет
никогда не употребляли алкоголь.

Алкоголизация населения приняла угрожающие
масштабы. Однако руководство страны не спешит бороться
с этой проблемой. Во время недавнего послания к
белорусскому народу и Нацсобранию А.Лукашенко
настороженно воспринял предложение одного из депутатов
повысить акцизы на алкоголь.

“Если цена на «бормотуху», некачественную,
которую мы порой получаем из-за пределов страны, будет
меньше, наш народ будет ее пить, или одеколон. Поэтому
повышать цены на алкоголь и табак, товары не первой
необходимости надо очень аккуратно и осторожно, чтобы
не закрыть для себя рынки и не потерять внутренний
рынок”, — заявил президент.

Смерть от спиртного

Между тем проблема алкоголизма для белорусов это
в буквальном смысле вопрос жизни и смерти. Существуют
расчеты демографов, которые показывают, что если устранить
алкогольные причины смерти, то в Беларуси еще в 2009 году
ожидаемая продолжительность жизни увеличилась бы на год
у мужчин и на полгода у женщин.

В нашей стране смертность вследствие
злоупотребления алкоголя недооценена, считает научный
сотрудник Института экономики Национальной академии наук
Анастасия Боброва. В интервью она заявила, что чаще всего
изучение влияния потребления алкоголя на демографические
процессы заканчивается анализом случайных отравлений
алкоголем. А необходим глубокий анализ. По данным
Белстата, в январе-ноябре 2013 года в трудоспособном
возрасте умерло 23,6 тыс. человек, из них 28,1% от причин,
не связанных с заболеваемостью (в том числе от самоубийств
19,7%, от случайных отравлений алкоголем – 16,8%).

НАЦИЯ СПИВАЕТСЯ: ТОЛЬКО 16 ЖЕНЩИН И 17 МУЖЧИН ИЗ 100
В ВОЗРАСТЕ 15 ЛЕТ НИКОГДА НЕ УПОТРЕБЛЯЛИ АЛКОГОЛЬ

“Количество людей, умерших от причин, связанных
с алкоголем, гораздо больше, чем показывают данные о
числе умерших от прямых алкогольных причин, – отметила
Анастасия Боброва. – На это нельзя закрывать глаза,
особенно с учетом будущих демографических потерь. Ведь
когда умирает человек трудоспособного возраста, для
экономики большой ущерб”.

Среди прочего, к прямым потерям относятся:
содержание органов правопорядка, медицинских учреждений,
которые работают с людьми, злоупотребляющими алкоголем.
Кроме того, есть много косвенных потерь. Алкоголь в ряде
случаев является катализатором самоубийств. Именно в
состоянии алкогольного опьянения люди зачастую совершают
преступления. Эти последствия вообще сложно оценить, если
говорить о материальной стороне вопроса.

Суррогатная угроза

Анастасия Боброва надеется, что, в случае
повышения цены на алкоголь, в Беларуси удастся избежать
массовой переориентации любителей спиртного на
технические жидкости. По мнению эксперта, скорее будет
всплеск самогоноварения. Хотя, как считает Анастасия
Боброва, возможен рост отравлений суррогатным алкоголем
среди маргинальных слоев населения...
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“Радыё Свабода”

Прысуд Піліпцу: пяць гадоў
пазбаўлення волі с канфіскацыяй

кватэры перадаюцца, а
частка ўжо перададзена, у
гарадзкую ўласнасьць
Гомеля.

Пасьля агучваньня
выраку былы кіраўнік
гомельскай вэртыкалі
адмовіўся камэнтаваць
прысуд. У сваім апошнім
слове, за тыдзень да
вынясеньня прысуду, ён
казаў пра незаконныя
мэтады вядзеньня
папярэдняга сьледзтва ды
надуманы матыў
абвінавачаньня. Ні з
адвакатам, ні са сваякамі
Піліпца пагутарыць не
ўдалося.

На пытаньне пра
заяву Піліпца аб
незаконных мэтадах
вядзеньня сьледзтва
Дзяніс Кічыгін адказаў:
«Указаная інфармацыя ў
ходзе судовага сьледзтва
не пацьвердзілася». Адзін
з адвакатаў на пытаньне,
ці варта чакаць рэакцыі
адвакатаў Піліпца на
заяву падабароннага аб
незаконных мэтадах
вядзеньня сьледзтва,
адказаў: «Віктар Іванавіч,
хутчэй за ўсё, пра гэта
напіша ў сваіх мэмуарах.
Абарона тут ня можа бяз
згоды сваіх падабаронных
рабіць нейкія высновы і
камэнтаваць агучанае. Я
ж дапускаю, што такое
можа быць у нашых
турмах».

Адвакат Ігара
Адарчанкі заявіў тым
часам, што будзе
абскарджваць вырак
свайму падабароннаму:
«Лічым, што прысуд

несправядлівы і
неаб’ектыўны. Усе доказы
выкарыстоўваліся на
карысьць абвінавачаньня.
Спадзяемся, што ёсьць усе
шанцы на больш
аб’ектыўны разгляд
справы ў Вярхоўным
судзе», — выказаў сваю
пазыцыю адвакат.

На пытаньне, ці
спадзяецца ён на
вызваленьне
падабароннага па маючай
адбыцца амністыі,
абаронца асуджанага
Адарчанкі адказаў: «Калі
будзе амністыя, то
гаворка можа весьціся
толькі пра скарачэньне
тэрміну пакараньня.
Артыкул, па якім
абвінавачваецца
Адарчанка, адносіцца да
катэгорыі цяжкіх».

Яшчэ адну
фігурантку справы,
супрацоўніцу ўпраўленьня
капітальнага будаўніцтва
Алу Нізкоўскую вызвалі з-

пад варты, калі быў
абвешчаны вырак. Падчас
судовага сьледзтва яна
сядзела ў той жа клетцы,
што і Віктар Піліпец. У
зьняволеньні яна прабыла
22 месяцы. У сваім
апошнім слове яна казала,
што 6 месяцаў сядзела ў
адзіночцы і бяз допытаў.
Сябе вінаватай не
прызнала. Казала пра
неаб’ектыўны ход
расьсьледаваньня справы.

«22 месяцы і 11
дзён я была пад вартай, і
пяць разоў мянялі
абвінавачаньне.
Атрымліваецца — быў бы
чалавек, а артыкул
знойдзецца», — казала
пасьля суду журналістам
Ала Нізкоўская. Адвакат
Нізкоўскай, камэнтуючы
вырак, заявіў, што ягоную
падабаронную павінны
былі апраўдаць: «Яна
адпачатку не прызнавала
сваёй віны. І мы лічым,
што павінен быў быць

апраўдальны вырак, а не
спыненьне справы па
амністыі. У яе было
самае малое
абвінавачаньне, і яна
амаль два гады
знаходзілася ў
зьняволеньні — гэта ж
пра нешта кажа».

Не прызналі сябе
вінаватымі і яшчэ двое
фігурантаў справы —
былыя супрацоўнікі
ўпраўленьня капітальнага
будаўніцтва Валеры
Барысевіч і Антаніна
Зелянок. Крымінальны
перасьлед супраць іх,
гэтаксама як і супраць
Нізкоўскай, спынены
паводле амністыі 2012
году.

Гэтак званую
справу Піліпца Магілёўскі
абласны суд разглядаў
паўгода. Паводле
сьледзтва, абвінавачаныя,
пазьбягаючы
нарматыўных перашкодаў,
разьмяркоўвалі кватэры
між сваякамі і знаёмымі
па заніжаных цэнах, а
таксама афармлялі ўгоды
па набыцьці кватэраў на
падстаўных асобаў.
Кватэры прадаваліся
падчас фінансавага
крызісу 2011 году. У той
час ільготнае
крэдытаваньне спынілася,
і, як сьцьвярджалі
службоўцы, кватэры
засталіся
незапатрабаванымі. Каб
прыцягнуць дадатковыя
сродкі, было вырашана іх
прадаваць.

Віктар Піліпец



Кожны чалавек мае права на свабоду перакананняў і на свабоднае выражэнне іх; гэта права ўключае свабоду
бесперашкодна прытрымлівацца сваіх перакананняў і свабоду шукаць, атрымліваць і распаўсюджваць інфармацыю

і ідэі любымі сродкамі і незалежна ад дзяржаўных граніц. (Усеагульная дэкларацыя правоў чалавека. Арт. 19).

“Калінка”
Незалежнае

інфармацыйнае выданне.

Распаўсюджваецца бясплатна.
Наклад - 299 асобнікаў.

Выходзіць 1 раз на месяц.

Рэдакцыя не нясе адказнасці за змест і факты, пададзеныя ў матэрыялах.
Змяшчаюцца  матэрыялы, дасланыя на электронную пошту і з інтэрнэта.

Будзьце  свабоднымі  і  жывіце без  ст раху.

ШАНОЎНЫЯ СЯБРЫ!
Мы з задавальненнем друкуем лісты і допісы нашых чытачоў, у якіх
узнімаюцца актуальныя і злабадзённыя праблемы з жыцця нашага

горада і раёна. Вось наш e-mail: newkalinka2012@gmail.com

Паважаныя чытачы, электронную версію “Калінкі” вы можаце
знайсці на інтэрнэт-старонцы gomelcivil.org Ласкава запрашаем!

ТРАВЕНЬ 2014. КАЛІНКА СТАРОНКА 4

Каждый десятый литр молока...

“СНплюс”

«Моисеевка» уже в январе
текущего года было приписано 24
тонны молока. Искажение
статистической отчетности в данных
сельхозорганизациях производилось в
основном путем завышения объемов
произведенного молока с
последующим его списанием на
выпойку молодняка крупнорогатого
скота, а также завышения объемов
произведенного молока на количество
реализованного несуществующего
молока работникам
сельхозорганизации. Материалы
проверок переданы в
правоохранительные органы для дачи
правовой оценки действий
должностных лиц указанных
сельхозорганизаций.

А вот прокурорские службы
проверили ход процесса
модернизации сельхозобъектов
Могилевщины. В частности,
установлено, что строительными
организациями в ряде случаев при
модернизации объектов
сельскохозяйственных производств
нарушались условия проекта в части
обработки деревянных конструкций
антисептиком. Такая обработка
позволяет увеличить срок службы
деревянных конструкций с 15 до 50
лет. Впрочем, это еще не самое
страшное.

В пресс-релизе
Генпрокуратуры отмечается, что
«негативным фактором для
деревянных конструкций
недостроенных МТФ является
попадание осадков в связи с
отсутствием в течение
длительного времени кровли».

На реконструкции молочно-
товарной фермы в агрогородке
Малятичи СП «Малятичи» СПК «Бель»
Кричевского района проверяющие
увидели замороженную стройку. Денег
хватило только на стены. Крыши нет, а
потому, как сообщает пресс-служба
Генпрокуратуры, «большая часть
смонтированных конструкций
вследствие отсутствия кровли
подвергается воздействию
метеоосадков». А деревянные
конструкции не подвергались обработке
антисептиком.

Дополнительно ведомство
сообщает, что в целях выполнения
поручения главы государства уточнен

перечень молочно-товарных ферм и
определено, что в 2013 году в
Могилевской области подлежит
реконструкции 125 МТФ с установкой
доильных залов, в том числе 100 — с
применением деревянных
конструкций. По состоянию на октябрь
2013-го было введено в эксплуатацию
всего 15 объектов.

По результатам мониторинга
прокуратурой Могилевской внесено
представление об устранении
нарушений законодательства при
осуществлении функций надзора за
строительством и вводом в
эксплуатацию объектов
строительства.

КСТАТИ:
По данным МВД, из почти

пяти тысяч выявленных в Беларуси в
прошлом году экономических
преступлений около 450 были
совершены в сельском хозяйстве.

В Минской и Могилевской
областях их доля достигает 15%.
Свыше 80 преступлений относятся к
категории тяжких, более половины
совершены против интересов службы,
каждое третье имеет коррупционную
направленность.

Более половины из всех
зарегистрированных в Беларуси
служебных подлогов, связанных с
искажением данных государственной
статистической отчетности, выявлено
в агропромышленном комплексе.
Всего в 2013 году было
зарегистрировано 675 таких фактов,
рост приписок по сравнению с 2012-м
составил 62,3%.


